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ELNÖK
VIDA VERONIKA

Fejlődés: Úgy vélem, egy szervezet hatékony működése érdekében a szervezeten
belüli és a szervezeten kívüli visszajelzéseket is figyelembe kell venni. Éppen ezért
a közeljövőben  szeretnék nagyobb hangsúlyt fektetni a visszajelzésekre.

Szervezetfejlesztés: Mivel szervezetünkben rendkívül gyakori a fluktuáció, ezért
szeretném, ha a közeljövőben egy gördülékenyebb és ezáltal hatékonyabb átadás-
átvételi folyamatot tudnánk kialakítani.

Átláthatóság: Szeretnénk, ha az Önkormányzat mindennapos múködése
átláthatóbb és  megközelíthetőbb lenne a hallgatók számára.

Vida Veronika vagyok, az Eötvös Loránd
Tudományegyetem Bölcsészettudományi Karának elsőéves
mesterszakos hallgatója. Egyetemi tanulmányaimat 2019
őszén kezdtem meg anglisztika alapszakon, 2022 őszétől
pedig anglisztika mesterszakon tanulok, irodalom
szakiránnyal. 

A Hallgatói Önkormányzat munkájába az
utánpótlásképzésen keresztül már gólya koromban
bekapcsolódtam, 2020 őszétől pedig hivatalosan is
megkezdtem hallgatói érdekképviseleti munkámat az
Angol-Amerikai Intézeti Képviselet tanulmányi
referenseként. Utam ezt követően a Tanulmányi
Bizottságba vezetett: 2021 tavaszától bizottsági tagként,
majd egy kis ideig a Bizottság elnökeként tevékenykedtem. 

BEMUTATKOZÁS

Az Önkormányzat Küldöttgyűlése 2022. május 26-án
szavazott bizalmat nekem és elnökségemnek, így lassan
egy éve töltöm be az elnöki tisztséget. Bár tagadhatatlan,
hogy az első elnöki ciklusom alatt voltak hullámvölgyek, úgy
gondolom, az előző programtervünk nagy részét sikerült
kivitelezni, és összességében egy sikeres évet zártunk. Az
elmúlt egy évben az Elnökség tagjaival azon dolgoztunk,
hogy egy nyitottabb és átláthatóbb közösséget tudjunk
létrehozni. Szintén fontos programpontunk volt a
szervezeten belüli és a szervezeten kívüli kommunikáció
fejlesztése. Úgy gondolom, ezek a gondolatok vezényelték
mindennapjainkat, és minden erőnkkel azon voltunk, hogy a
hallgatók és az érdekképviselők számára is észrevehető
legyen a változás, amelyet az új Elnökség hozott. 

REFLEXIÓ

PROGRAMPONTOK RÖVIDEN



Az Elnökség tagjaival az elmúlt időszakban azon dolgoztunk, hogy érdekképviselői munkánk során
becsatornázzuk a szervezet tagjainak visszajelzéseit. Minden fontosabb rendezvény után értékelő
beszélgetéseket tartottunk, ahol kielemeztük az érintett esemény problémásabb pontjait és a fejlődési
lehetőségeket, ezzel is gördülékenyebbé téve a következő programok lebonyolítását. Amennyiben az
érintett rendezvény struktúrája engedte, a résztvevők számára is biztosítottunk értékelési lehetőséget. A
visszajelzések segítségével ugyanis az Elnökség tagjai és az érintett szervezők jobban megérthetik, hogy
mely területeken végeznek jó munkát, és hol van szükség a javításra, fejlődésre. Ez lehetőséget nyújt arra,
hogy folyamatosan fejlesszük rendezvényeinket, és az érdekképviselői igényeket figyelembe véve tudjuk
alakítani azokat. Szeretném, ha ezek a visszajelzések rendszeressé válnának, hogy a SZHÉK-esek
meglátásaiból és ötleteiből tanulva tudjuk alakítani programjainkat, és ezáltal egy olyan közösséget tudjunk
teremteni, amit mindenki magáénak tud érezni.  

ÉRDEKKÉPVISELŐI VISSZAJELZÉSEK 
FEJLŐDÉS

Az elmúlt egy év alatt rengeteget tanultam mind a csapatom, mint az Önkormányzat tagjaitól, és bár több
területen is van még hova fejlődni, úgy vélem, egy rendkívül odaadó és lelkiismeretes közösség alakult ki a
szervezeten belül. Elmondhatatlan hálát érzek mindazért a szeretetért és megbecsülésért, amit a Hallgatói
Önkormányzattól kapok. Úgy gondolom, rengeteg mindent köszönhetek mind hallgatótársaimnak, mind a
szervezethez tartozó érdekképviselőknek, ezért szeretném ezt valahogy viszonozni, és egy még
összetartóbb közösséget kovácsolni. Bízom benne, hogy csapatom segítségével hozzá tudunk járulni egy
még élhetőbb és még színesebb közeg kialakításához. 

MOTIVÁCIÓ

Úgy vélem, egy szervezet hatékony működése érdekében nemcsak a szervezeten belüli, de a szervezeten
kívüli visszajelzéseket is figyelembe kell venni. Ebből kifolyólag a Tanulmányi Bizottsággal közösen egy
nagyobb hangvételű hallgatói felmérésen dolgozunk, amelyben Karunk hallgatói nemcsak tanulmányi
problémáiknak adhatnak hangot, de a Hallgatói Önkormányzat számára is visszajelzéssel szolgálhatnak
munkánk, illetve az általunk fenntartott hallgatói lehetőségek és szolgáltatások kapcsán. Az említett
hallgatói felmérést a tavaszi félév végével szeretnénk megejteni, hogy a kérdőívek a nyári időszakban
feldolgozásra kerülhessenek és az új szemesztert a már a beérkezett javaslatok alapján tudjuk
megszervezni. Remélem, hogy a szóban forgó hallgatói felmérés rendszeres részévé fog válni az
Önkormányzat életének, ezzel is segítve becsatornázni a hallgatói véleményeket.  

HALLGATÓI VISSZAJELZÉSEK 

Néhány hallgató számára talán ismerősen cseng a BeTeKintő név, hiszen ez az információs kiadvány
nemrég még részese volt a hallgatók mindennapjainak. Az elmúlt időszakban azonban elfelejtődött, amit
sajnálatosnak gondolok, hiszen számtalan hasznos információval szolgált az Egyetemre újonnan felvételt
nyert gólyák számára. Az idei ciklusom alatt tervben van, hogy újra megjelenjen az ELTE BTK Hallgatói
Önkormányzatának gondozásában a BeTeKintő, elsősorban online verzióban. Az információs kiadvány
megjelentetésével célunk a tanulmányokhoz kapcsolódó hasznos tudnivalók, a hallgatók rendelkezésére
álló 

BETEKINTŐ 
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Ugyan a Hallgatói Önkormányzat számára már hosszabb ideje elérhetőek a hivatali felületek (közös
tárhely és hivatali levelezési címek), nem minden szervezeti egységnek sikerült teljeskörűen áttérnie ezek
kizárólagos használatára. A következetes kommunikáció és a problémamentes átadás-átvételek
szempontjából azonban elengedhetetlen, hogy mindenki ugyanazokat a platformokat használja. Éppen
ezért az elmúlt időszakban az Elnökség tagjaival arra törekedtünk, hogy a szervezet teljes egészét
egyetlen közös felület használatára ösztönözzük. Feltéve, hogy a szervezet teljes egésze áttérne az
Egyetem által létrehozott hivatali címek használatára, egységesebben tudnánk kezelni a hozzánk
beérkező hallgatói kérdéseket. Mindemellett arról sem szabad megfeledkezni, hogy amennyiben minden
fontos információt a hivatali címeken tárolunk, úgy azok könnyebben átadhatóvá válnak az utódok
számára. Mindezek a dolgok pedig kétségtelenül megkönnyítenék az Önkormányzat mindennapos
működését.  

HIVATALI FELÜLETEK HASZNÁLATA 
SZERVEZETFEJLESZTÉS

Az elmúlt időszakban már megkezdődött egy közös Tudásbázis létrehozása. Ennek célja egy olyan felület
kialakítása, amely átláthatóbbá teszi a szervezeten belüli munkaköröket, illetve az egyes munkakörökhöz
tartozó feladatokat. Mivel szervezetünkben rendkívül gyakori a fluktuáció, ezért kiemelten fontos, hogy az
adott feladatkörbe újonnan belecsöppenő hallgatói érdekképviselő egy már kész leírást kapjon azokról a
feladatokról, amelyeket a közeljövőben el kell látnia. Véleményem szerint ebben az esetben az a
legegyszerűbb, ha az újonnan pozícióba kerülő illető számára nemcsak a régebbi dokumentumok állnak
rendelkezésre, de különböző útmutatók is segítik munkáját. Az említett Tudásbázis már az előző
programomban is szerepelt, és bár azóta az Elnökség és a hozzájuk tartozó bizottságok számára már
elkezdődött a közös dokumentumtár létrehozása, kulcsfontosságúnak gondolom a Tudásbázis kibővítését
az Intézeti Képviseletek, illetve a Vezetőség számára is. Terveink szerint a Tudásbázis a BTK HÖK
hivatalos One Drive oldalán lesz majd fellelhető. 

TUDÁSBÁZIS

Az említett Tudásbázis további fejlesztése és a hivatali felületek használata mellett ugyanakkor a
megfelelő átadás-átvétel tekintetében szükségszerűnek látom a személyes tudásátadást is. Ebből
fakadóan a közeljövőben szeretnénk visszahozni azt a szokást, miszerint minden átadásra kerülő pozíció
esetében az érintett érdekképviselők a gazdasági alelnök személyének jelenlétében beszélik meg az
átadás-átvételi jegyzőkönyvet. Ezek a dokumentumok tartalmazzák majd az adott pozícióhoz tartozó
információkat, mint például a feladatköröket, a jogosultságokat, a folyamatban lévő és közelgő ügyeket,
minden 

ÁTADÁS-ÁTVÉTELI JEGYZŐKÖNYV 

álló kulturális, szociális és tudományos lehetőségek, továbbá a Hallgatói Önkormányzattal és a Kar
struktúrájával kapcsolatos információk összefoglalása és elérhetővé tétele.  

A BeTeKintő mellett a Külügyi és Határon túli Ügyekért Felelős Bizottsággal közösen azon dolgozunk,
hogy egy hasonló kiadvány készüljön a hallgatók számára a külföldi lehetőségekről is, amely a Kitekintő
nevet viselné. Bízom benne, hogy az említett kiadványok visszahozása a kari életbe zavartalanabbá teszi
majd az újonnan felvételt nyert hallgatók mindennapjait.   

5



Az elmúlt egy évben a Kommunikációs és Rendezvényszervező Bizottság közreműködésében
megkezdődött a szervezet honlapjának folyamatos fejlesztése és újragondolása. Ugyan a Titkársággal
közösen a különböző ülések jegyzőkönyveinek és meghívóinak folyamatos feltöltésén dolgozunk,
véleményem szerint nem minden információ kerül megfelelő időben kommunikálásra a hallgatók irányába.
Gondolok itt az Intézeti Képviseleti ülések meghívóira, illetve jegyzőkönyveire, amelyek akár a „Hírek”
menüpontban is helyet kaphatnának. Ezek az ülések ugyanis mindenki számára nyitottak, és személyes
véleményem, hogy ennek biztosítása szükségszerű kell, hogy legyen.  

SZERVEZETI HONLAP
ÁTLÁTHATÓSÁG

Szintén a Kommunikációs és Rendezvényszervező Bizottsággal közös projektünk lenne a hivatalos
információk megjelenítése az Önkormányzat közösségi oldalain. Fontosnak tartom ugyanis, hogy ezek az
információk azokon a csatornákon jussanak el  a hallgatók számára, amelyeket a legközelebbinek éreznek
magukhoz. Még nem teljesen egyértelmű számunkra, hogy milyen formátumban tudnánk ezt a
legcélravezetőbben megvalósítani, de szeretnénk nagyobb hangsúlyt fektetni az egyes ülések, illetve
kiírások és azokhoz tartozó információk eljuttatására a hallgatók számára. Bízom benne, hogy ezáltal
átláthatóbbnak és közelebbinek érzik majd szervezetünket magukhoz. 

HIVATALOS INFORMÁCIÓK MEGJELENÍTÉSE A
KÖZÖSSÉGI OLDALAKON 

A szervezeti transzparencia egy másik ága a Hallgatói Önkormányzat hatásköreit érinti. Ez a programpont
már az előző ciklusomban is jelen volt, azonban az elmúlt egy év nem volt elegendő a kampány
kivitelezésére. Továbbra is célom, hogy a szervezet átláthatósága és elérhetősége érdekében az említett
kampány megvaslósulhasson, a hallgatók ugyanis gyakran nemcsak elérhetetlennek éreznek minket, de
sok esetben nincsenek tisztában az egyes pozíciókhoz tartozó hatáskörökkel sem. Ez azonban releváns
lenne annak érdekében, hogy lássák, mik azok a problémák, bonyodalmak, amelyeket sok esetben mi is
kezelni tudunk. Szeretném, ha megválasztásom esetén indulna egy információs kampány, amely keretein
belül a hallgatók megismerkedhetnének a szervezet felépítésével, annak hierarchiájával, az egyes
bizottságok és szerepkörök feladataival, valamint minden olyan tevékenységgel, amely a Hallgatói
Önkormányzatot közvetetlenül érinti. Amennyiben a közeljövőben sikerül beindítani a BTK HÖK TikTok
oldalát, úgy talán ezt a felületet találnám a legmegfelelőbbnek ahhoz, hogy a kampány könnyedén
hozzáférhető, figyelemfelkeltő, és ezáltal eredményes is legyen. 

HALLGATÓI ÖNKORMÁNYZATI HATÁSKÖRÖK

minden bizottságot/szervet, amelynek az érdekképviselő pozíciójánál fogva tagja, illetve minden olyan
személy elérhetőségét, aki fontos lehet kapcsolattartási szempontból. Reménykedünk abban, hogy ez az
eljárás kedvez majd a szervezetben történő változások zökkenőmentes lefolyásának. 
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GAZDASÁGI
BIZOTTSÁG
KÁLMÁN LEVENTE 

Kálmán Levente vagyok, ötödéves angol-francia osztatlan
tanárszakos hallgató. 2018-ban csatlakoztam a Hallgatói
Önkormányzat munkájához mint a Romanisztikai Intézet
Képviselet tanulmányi referense. Két évig töltöttem be ezt a
pozíciót, és ebben az időszakban folyamatosan tartottam a
kapcsolatot az Intézet hallgatóival, lehetőséget biztosítva
arra, hogy megismerjem azokat a problémákat, amelyekkel
a hallgatók leggyakrabban szembesülnek tanulmányaik
során.  
 
2020 tavaszától kezdve a BTK HÖK (Hallgatói
Önkormányzat) Elnökségének tagja vagyok, ekkor
választottak meg a Külügyi és Határon túli Ügyekért Felelős
Bizottság elnökévé. Külügyesként lehetőségem nyílt
megismerni a Kar olyan tevékenységeit, amelyekkel a
magyar hallgatók ritkán találkoznak. Emellett számos
nemzetközi hallgatóval is dolgoztam együtt, akik nálunk
tanulnak; ez nagyon pozitív tapasztalat volt számomra. 
 
A Gazdasági Bizottság munkájába 2021 októberében
csatlakoztam bizottsági elnökként, és immáron másodjára
indulok a gazdasági alelnök tisztségéért. Az alábbiakban
szeretném bemutatni néhány mondatban a terveimet a
következő tanévre, amennyiben ismét bizalmat szavaztok
nekünk. 

BEMUTATKOZÁS

Rendezvények: Szeretnék új forrásokat és szponzorokat bevonni a rendezvények
növekvő költségeinek ellensúlyozására.

Átadás-átvétel: A közeljövőben részt vennék az átadás-átvétel
adminisztrációjának és lebonyolításának közreműködésében, ezzel segítve a
szervezeti egységek hatékonyabb munkáját.

Közéleti ösztöndíjak: Terveim szerint a jövő félévtől elérhető lesz a közéleti
ösztöndíj pályázat a Neptun felületén.

Iroda: Időszerű egy kisebb felújítás és korszerűsítés az irodában, hogy továbbra is
kényelmes környezetben tudjuk fogadni a hallgatókat.

PROGRAMPONTOK RÖVIDEN



A válság és az infláció hatására jelentősen megnőttek rendezvényeink költségei. A Gazdasági Bizottság
egyik fókusza a jövő évben az lesz, hogy plusz forrásokat vonjon be és szponzorokat keressen. Az
intézkedés célja a költségvetés kiegyensúlyozása és a rendezvények minőségének fenntartása. A
Bizottság aktívan keres új támogatókat és együttműködéseket, hogy biztosítsa a megfelelő anyagi hátteret
és sikeres eseményeket valósíthassunk meg. Célunk, hogy a rendezvényeink továbbra is magas
színvonalon valósuljanak meg, és széles körű érdeklődést váltsanak ki. 

RENDEZVÉNYEK

Szeretnénk feléleszteni egy régi gyakorlatot, amely szerint a Gazdasági Bizottság segít a különböző
szervezeti egységeknek és Intézeti Képviseleteknek az átadás-átvétel adminisztrációjában és szakszerű
lebonyolításában. Ezáltal megkönnyíthetjük a tapasztalatok átadását, és segíthetjük az Intézeti
Képviseletek munkáját. Az újjáélesztett kezdeményezésünk révén a Gazdasági Bizottság aktívan
támogatná az információáramlást, segítené az újonnan pozícióba kerülő érdekképviselők munkájának
könnyebbé, hatékonyabbá tételét. Szeretnénk, ha ez az újítás hozzájárulna az Intézetek zökkenőmentes
működéséhez és a hatékony munkavégzéshez. 

ÁTADÁS-ÁTVÉTEL

A következő félévtől a szabályos és átláthatóbb működésünk biztosítása érdekében szeretnénk bevezetni
a közéleti ösztöndíj pályázatot. A közéleti ösztöndíjakra, a tudományos és kulturális ösztöndíjakhoz
hasonlóan, a jövőben a Neptun elektronikus tanulmányi rendszeren keresztül kell majd pályázni. A
Gazdasági Bizottság szintén a Neptunon keresztül fogja elbírálni ezeket a pályázatokat, ezzel garantálva a
folyamat hatékonyságát. Terveink szerint ez az új rendszer segíteni fogja a működésünk átláthatóságát és
visszakövethetőségét. 

KÖZÉLETI ÖSZTÖNDÍJAK

Az elmúlt évben elég sok problémát tapasztaltunk az iroda épületének állapotával kapcsolatban. Sajnos
rendszeressé váltak a kisebb-nagyobb problémák, amelyek megnehezítik a képviselők mindennapos
munkáját. Még a jelenlegi ciklusban tartottunk egy állapotfelmérést, amely alapján elkezdtük egy az iroda
felújítására szóló kisebb beruházás előkészítését. Ennek keretében ebben az évben egy festést, és
zárcserét már megvalósítottunk. A következő tanévben tervezzük a vizesblokkok cseréjét, a tárgyaló
beázásának megszüntetését, a nyílászárók kijavítását, illetve egy újabb tisztasági festést. Ezzel
kapcsolatban már elkezdtük az egyeztetést a Gazdasági Hivatal munkatársaival. 

IRODA
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HUSZÁR BOGLÁRKA

KOMMUNIKÁCIÓS ÉS
RENDEZVÉNYSZERVEZŐ
BIZOTTSÁG

Huszár Boglárka vagyok, negyedéves magyar-angol
tanárszakos hallgató. Tanulmányaimat 2019-ben az ELTE
Bölcsészettudományi Karán kezdtem, majd ugyanebben a
tanévben lettem megválasztva a Magyar Szakos Intézeti
Képviselet egyik tagjának. Külügyi referensként indult a
pályafutásom a Hallgatói Önkormányzatban, később kreatív
tartalomgyártással és a Kommunikációs és
Rendezvényszervező Bizottság munkájának segítésével
foglalkozhattam Kurdics Zoltán Gábor, korábbi
Kommunikációs és Rendezvényszervező Bizottsági elnök,
felkérésére. Ezután részt vettem a 2021-es Bölcsész Napok
szervezésében és a Bologna Albizottság egyik vezetője
lettem, végül pedig a tavalyi tanévben vehettem át a
Bizottság online felületekért felelős referensi pozícióját, ahol
több projektben is összedolgozhattam a bizottságok
tagjaival. Ezután 2022-ben megválasztott a Küldöttgyűlés a
Bizottság elnökének.
 
Az elmúlt egy évben rengeteget tanulhattam a körülöttem
dolgozó hallgatói érdekképviselőktől és az Elnökségtől
egyaránt. Megtapasztalhattam a rendezvényszervezés
örömeit és nehézségeit egy igazán pozitív és segítőkész
közösségben. Számtalan új tapasztalatot gyűjtöttem a
szervezeti kommunikáció területén, továbbá átláthatóbb lett
számomra a szervezet működése is. Úgy érzem már sokkal
magabiztosabban működöm ebben pozícióban és
dolgozom együtt a Kar különböző egységeivel. Ebben sokat
segített a Vezetőség és az Elnökség támogatása.  

BEMUTATKOZÁS

PROGRAMPONTOK RÖVIDEN

Online és offline felületek: Az oldalainkon igyekezni fogok minél több rövid,
videós tartalmat megosztani, továbbá egy egységes és átlátható megjelenést
biztosítani a hallgatók számára. Emellett növelném az offline felületek számát és a
külföldi hallgatók számára is folytatnám az angol nyelvű kommunikációt.

Átláthatóság: Amíg tavaly a képi anyagokon volt a hangsúly, most a ELTE BTK
Hallgatói Önkormányzat weboldalának fejlesztése kapna kiemelt szerepet. 

Arculati kézikönyv: Az idei év nagy projektje egy kibővített arculati kézikönyv
elkészítése lenne. Ezzel a gyűjteménnyel szeretném segíteni a jelenlegi és a
jövőben megválasztott elnökök munkáját, illetve a szervezet működésének
átláthatóságát.



A 2022-es évben igyekeztünk a Bizottsággal a már meglévő felületeinket működtetni, kihasználni azok
lehetőségeit. Tapasztalataink alapján már kevésbé használják a hallgatók az eddig bevált platformokat és
változtak az igényeik is a közösségi oldalak tekintetében. A rövid, videós tartalmaknak nagyobb az elérése,
emiatt úgy gondolom, hogy az ELTE BTK Hallgatói Önkormányzatának már meglévő, de eddig kevésbé
alkalmazott TikTok oldalát lehetne felhasználni, hogy még több hallgató számára tudjuk bemutatni
közösségünk munkáját. Ezt a felületet már több egyetemi és kari Hallgatói Önkormányzat egyaránt
sikeresen működteti, ezzel jobban elérve hallgatóikat, így én is szeretném beintegrálni a mi szervezeti
működésünkbe. Emellett az Instagramra tájékoztató jelleggel reel-eket készítenénk a Bizottsággal, ahol
bemutatnánk az Önkormányzat különböző szervezti szintjeit követőink számára. Amennyiben sikerül a
saját szervezetünk elérési számát is növelni, több hallgatóhoz juthatnak el információk a jövőben. 

Továbbá úgy gondolom, hogy jelenleg rengeteg inger éri a hallgatókat a közösségi felületeken, emiatt
számtalan fontos és hasznos poszt elkerüli őket. Ezáltal továbbra is célunk marad a tavalyi programban is
említett offline felületek bővítése és a kirakható plakátok számának növelése a kampuszon. Így
lehetőségünk lesz a rendezvényekről és egyéb programokról offline promóciót készíteni, majd azokat
terjeszteni a Plakátoló Bizottság közreműködésével. 

A közeljövőben továbbra is szeretnék nagyobb hangsúlyt fektetni az angol nyelvű megjelenésre. Ez a
tavalyi évben elkezdődött különböző posztok és események lefordításának formájában. Örömmel
tapasztaltam, hogy több Intézeti Képviselet is hasonlóan elérhetővé tette a fontos információkat a külföldi
hallgatók számára.  

ONLINE ÉS OFFLINE FELÜLETEK

Az előző évhez hasonlóan szeretném segíteni a szervezet átláthatóságát a különböző platformok
felhasználásával. Amíg tavaly a képi anyagokon volt a hangsúly, most a Hallgatói Önkormányzat
weboldalának fejlesztése kapna kiemelt szerepet. Az oldal bizonyos tartalmai már nem naprakészek, több
helyen nem következetesek, vagy hiányosak. Ennek okán szeretném azokat aktualizálni, továbbá
feltűntetni többek között a különböző szervezeti egységek üléseinek meghívóit, amelyek minden aktív
jogviszonnyal rendelkező, ELTE Bölcsészettudományi Karra járó hallgató számára nyitottak. 

ÁTLÁTHATÓSÁG 

Az idei év nagy projektje egy kibővített arculati kézikönyv elkészítése lenne. Ebben a dokumentumban
összegyűjteném többek között a logót és annak használati útmutatóját, a Hallgatói Önkormányzat által
igénybe vett dokumentumok mintáit, az Instagram oldalunkon alkalmazott sablonokat, szervezeti arculatot,
az Önkormányzat által hivatalosan használt tipográfiát és színhasználatot. Ezzel a gyűjteménnyel
szeretném segíteni a jelenlegi és a jövőben megválasztott elnökök munkáját, illetve a szervezet
működésének átláthatóságát, hiszen elérhetővé tenném az Intézeti Képviseletek számára is. 

Emellett igyekezni fogok kialakítani egy szép és egységes megjelenést mind a Facebook és Instagram
oldalunkon is. Az utóbbi felület az, ahol a tavalyi évben már ez a folyamat elkezdődött, de az előbb említett
platformon is be lehetne vezetni akár egy egységes színkódolást és betűtípust. Ez a törekvés elősegítheti
a hatékony és transzparens kommunikációt a hallgatók és a szervezeti egységek számára, hiszen
átláthatóbb és következetesebb megjelenést biztosítana a közösségi oldalainkon. Ezáltal könnyebben
megtalálhatóak lesznek a bejegyzéseink.

ARCULATI KÉZIKÖNYV 
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KULTURÁLIS ÉS
SPORTBIZOTTSÁG
KŐVÁGÓ DÓRA

Kővágó Dóra vagyok, elsőéves filozófia mesterszakos
hallgató, és idén első alkalommal adódhat lehetőségem az
ELTE BTK Hallgatói Önkormányzat elnökségi csapatában
való elindulásra, mint a Kulturális és Sportbizottság
alelnöke. A korábbi években a Szabadbölcsészeti és
Médiakutatási Intézetben vállaltam szerepet, mint külügyi,
tanulmányi referens és mint alelnök, ahol a rendezvényeink
zavartalan és változatos megvalósulásért vállaltam
szerepet. Az előző években, már aktívan részt vettem a
Bizottság életében, mint kulturális referens így több
alkalommal adódott részleteiben megismernem a Bizottság
működését.
  
Az eddigi pályafutásom során a fókuszban mindig 
 leginkább a kulturális programjaink népszerűsítése,
azoknak a változatosabbá tétele és az aktuális igényekre
való igazítása állt. Ennek következtében lehetőségem nyílt
nemcsak filmklubok szervezését kézbe venni, de
széleskörűbbé tenni a színházfesztiválunkat és elindítani
egy koncertsorozat is, amely lehetőséget nyújt a Karunk
feltörekvő zenészeinek számára, hogy kipróbálhassák
magukat egy olyan közönség előtt, ami nyitott az
újdonságok és különleges projektek megvalósulásában. 

BEMUTATKOZÁS

PROGRAMPONTOK RÖVIDEN

Pályázati reform: A pályázati kiírások hallgató központúbbá tételével valamint egy
reprezentatív és informatív mintapályázati rendszer kialakításával szeretném
átláthatóvá tenni a pályázást.

Referensek szakmai fejlődése: Szakmai nap létrehozását tervezem, amely a
hallgatói képviselők fejlődésének exponenciális növekedésében segítene.

Sportélet: Célom egy olyan közösségi és csapatépítő irányvonal kialakítása
határon belüli és határon túli programok segítségével, ami véleményem szerint
rendkívül pozitívan hatna Karunk sportéletére vonatkozólag.



A jövőben mind a két, a bizottság hatásköre alá tartozó pályázatot szeretném teljeskörűen megreformálni,
átláthatóbbá tenni. Többször szembesültem azzal problémával, a hallgatótársaim visszajelzései alapján,
hogy mind a Kulturális és Művészeti Pályázat, valamint az Egyszeri Sportpályázat bizonyos feltöltendő
dokumentumai, kategória megjelölései, pontosabb megfogalmazást kívánnak maguk után. Annak
érdekében, hogy ezek a kérdőjeles passzusok új megvilágításba kerüljenek, nem csupán magát a kiírást
szeretném hallgatóközpontúbbá tenni, de egy reprezentatív és informatív mintapályázati rendszert is
szeretnék elérhetővé tenni a hivatalos platformjainkon. A mintapályázatok segítségével célom, hogy
bizonyos formai követelmények a jövőben minél kevesebb kihívást jelentsenek azon pályázó hallgatók
számára, akiknek a tanulmányaikon túlmutató munkásságához elengedhetetlen ez az anyagi támogatás.
Továbbá, mind a két pályázat esetében elkerülhetetlennek tartom bizonyos tételek maximálisan
megítélhető összegének a megemelését, amely nem csupán jobban reprezentálná a belefektetett idő és
munka hányadosát, de az elképzelésemben hatványozottan megnövelné a beérkezett pályázatok számát.  

PÁLYÁZATI REFORM

Az előző félévben már rendszereződött a pályázati és tudományos referensek időszakos találkozója,
melynek célja, hogy az érintett érdekképviselők minél inkább naprakészebb információkat tudjanak
szolgáltatni a hallgatótársaik részére. A szakmai fejlődés exponenciális növekedésének fenntartása
érdekében az elkövetkezendő félév elején a Tudományos Bizottsággal karöltve egy átfedő szakmai nap
megvalósulását szeretnénk kezdeményezni, amely során a referensek beható ismereteket szerezhetnének
a pozíciójuk minél több aspektusát illetően. Ennek keretén belül közösen ötletelve új kihívások elé
állíthatjuk a szervezetet, ezáltal is biztosítva a jövőbeli működésünk gördülékenységét. 

Ide tartozna továbbá egy elhelyezkedést megkönnyítő programsorozat is. Az említett programsorozat
keretein belül több intézménnyel is felvennénk a kapcsolatot, és szervezett látogatásokon keresztül
lehetőséget biztosítanánk azoknak a munkalehetőségeknek a bemutatására, amelyek nemcsak preferálják
a bölcsész diploma meglétét, de elsősorban ezzel rendelkező jövőbeli munkavállalókat várnak köreikbe.  

REFERENSEK SZAKMAI FEJLŐDÉSE 

A többi karhoz hasonlóan nálunk is felmerült az igény nagyobb volumenű sportesemények
megszervezésére. Ezek közé tartozna egy 24 órás csapatjáték fókuszú rendezvény, ami nem csupán
lehetőséget nyújtana a BEAC sportpályáinak kihasználására, de olyan közösségi és csapatépítő
irányvonallal is rendelkezne, ami véleményem szerint rendkívül pozitívan hatna a Karunk életére
vonatkozólag. Emellett külföldi programokat is szeretnék megvalósítani, amelyek lehetőséget nyújtanának
olyan hallgatóknak is, például sítáborban való, részvételre, akik ezt egyébként teljes mértékben önerőből
nem feltétlenül lennének képesek megvalósítani. 

SPORTÉLET
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KÜLÜGYI ÉS HATÁRON
TÚLI ÜGYEKÉRT
FELELŐS BIZOTTSÁG
PINTÉR NOÉMI

Pintér Noémi vagyok, ötödéves angol-történelem osztatlan
tanárszakos hallgató. Tanulmányaimat 2018
szeptemberében kezdtem, s 2019 őszén kezdtem el
pályafutásom a Hallgatói Önkormányzatban, először a BAB
(Bolognai Albizottság) keretén belül. Az Érdekképviseleti
munkám egyből nagy kihívás elé állt; a 2020 tavaszán
berobbant világjárvány még inkább meggyőzött arról, hogy
mekkora segítséget és támaszt tud nyújtani a hallgatói
érdekképviselet. Nem mellesleg nemcsak szakmai
szempontból volt jó döntés a HÖK-höz csatlakozás; egy
olyan támogató közegben találtam magam, ahova bármikor
fordultak. 
 
A Történeti Intézeti Képviselet tanulmányi és külügyi
referenseként kezdtem, két olyan problémakör, ami nagyon
érdekelt. Az Intézeti Képviselet tagjaként egyből úgy
éreztem, hogy munkámmal segítek másoknak, legyen szó
tanulmányi kérdésekről, kiutazással kapcsolatos
problémákról, vagy bármilyen, egyetemet érintő
bizonytalanságról. 2021 márciusában az a megtiszteltetés
ért, hogy átvehettem a Történeti Intézeti Képviselet elnöki
pozícióját, amellyel egy újabb izgalmas kihívással találtam
szemben magam. 2022 januárjában pedig a Külügyi és
Határon Túli Ügyekért Felelős Bizottság tagja lettem,
amelynek vezetésére tavaly tavasszal kértek fel.  

BEMUTATKOZÁS

PROGRAMPONTOK RÖVIDEN

Mentorprogram: A mentorprogram megreformálásával reményeim szerint a
nálunk tanuló külfödi hallgatók is zökkenőmentesebben kezdik meg a
tanulmányaikat, illetve egy befogadóbb közösségben találják magukat.

Kitekintő: A Bölcsészettudományi Kar megannyi külföldi kapcsolattal rendelkezik,
amit szeretnénk, hogy a hallgatók a lehető legjobban kihasználjanak, ezzel is
segítve és ösztönözve őket arra, hogy megismerjenek más kultúrákat.

Külhoni hallgatók: Szeretnénk, hogy a külhoni hallgatók BTK-s tanulmányai is a
lehető leggördülékenyebben menjenek, aminek elengedhetetlen része, hogy már a
kezdetektől fogva segítséget és támaszt kapjanak. 

Reprezentatívok: Fontosnak tartom, hogy a nálunk teljes képzésben tanuló
külföldi hallgatók is kivehessék részüket az érdekképviseletből, ezáltal nemzetközi
hallgatótársaiknak segítsenek a beilleszkedésben, és a kari életbe való
bekapcsolódásban.



Az egyetemkezdés mindenki számára kihívásokkal teli, és sokszor segítség nélkül nem is nagyon
megoldható. Nemzetközi hallgatóinknak azonban nemcsak az Egyetem adminisztrációs útvesztőjében kell
navigálniuk a mindennapokban, hanem egy teljesen idegen országban és kultúrában. Éppen ezért célunk,
hogy a már meglévő mentorprogramot folytassuk, illetve azt megreformáljuk. Elképzelésünk szerint a
mentornak jelentkezett hallgatók előzetesen egy képzésen vennének részt nyáron, amelyet a Nemzetközi
Kapcsolatok Irodájával közösen szerveznénk. A képzés keretén belül a mentornak jelentkező hallgatók
kérdéseik feltétele mellett lehetőségük lesz korábbi mentorok tapasztalatait meghallgatni, érzékenyítő-
programon részt venni és egymással is megismerkedni. Eddig egy mentor egy nemzetközi hallgatót kapott
– ettől kezdve egy mentor több hallgatót kapna, ezzel is kiküszöbölve, hogy esetleg egy nemzetközi
hallgató lassabban kapjon segítséget. A mentorprogramban való részvétel nemcsak a nemzetközi
hallgatók számára hasznos, hanem hazai hallgatóink számára is; a nyelvgyakorlás mellett lehetőség van a
kapcsolatépítésre és más, izgalmas kultúrák megismerésére.  

MENTORPROGRAM

Karunkon számtalan külföldi ösztöndíj-lehetőség közül válogathatnak a hallgatók, amiről – tapasztalatok
alapján – nagyon kevesen, vagy senki sem tud. Az Erasmus+ mobilitási program töretlen népszerűségnek
örvend, azonban szeretnénk, hogy más, kisebb vagy szak-specifikusabb ösztöndíj-lehetőségekről is
értesüljenek a hallgatók. Ezeket szeretnénk összegyűjteni egybe, s egy online kiadvány keretén belül
eljuttatni a hallgatókhoz. A kiadványt a hallgatók bármikor megtalálhatják az ELTE BTK HÖK oldalán, így
megkönnyítve, hogy számukra a legmegfelelőbb mobilitási programot találják meg. A Bölcsészettudományi
Kar megannyi külföldi kapcsolattal rendelkezik, amit szeretnénk, hogy a hallgatók a lehető legjobban
kihasználjanak, ezzel is segítve és ösztönözve őket arra, hogy megismerjenek más kultúrákat.  

KITEKINTŐ – ÖSZTÖNDÍJLEHETŐSÉGEK 

Nemzetközi hallgatóink mellett Karunkon számtalan külhoni hallgató is tanul. Annak érdekében, hogy
számukra is zökkenőmentesen induljanak és folyjanak tanulmányaik, szeretnénk velük nyáron megosztani
egy kisokost, amelyben a legfontosabb tudnivalókról tájékozódhatnának, mint például hogyan néz ki a
felvételi eljárás és a beiratkozás, milyen dokumentumok szükségesek ahhoz, hogy Magyarországon
tudjanak tartózkodni, illetve információkat tartalmazna a kollégium elhelyezésről és a különböző kari
ösztöndíjakról. Szeretnénk, hogy a külhoni hallgatók BTK-s élményei is a lehető leggördülékenyebben
menjenek, aminek elengedhetetlen része, hogy már a kezdetektől fogva segítséget és támaszt kapjanak.  

KÜLHONI HALLGATÓK 

Egyetemünk méltán nevezhető nemzetközi egyetemnek, hiszen számos külföldi kapcsolattal rendelkezik,
aminek következtében nemcsak a tőlünk külföldre kimenő hallgatók száma nagy, hanem jelentős a nálunk
tanuló külföldi hallgatók mennyisége is. Ők ugyanolyan hallgatók, mint mi, akiknek nehézséget tud okozni
az egyetem, közösségi életre vágynak. Ezért fontosnak tartom, hogy a nálunk teljes képzésben tanuló
hallgatók ugyanúgy kivehessék részüket kari élet szervezéséből, valamint, hogy nemzetközi
hallgatótársaiknak segítsenek a beilleszkedésben és kari életbe való bekapcsolódásban. A Hallgatói
Önkormányzat tervei között régóta szerepel az a projekt, hogy az intézményükben tanuló külföldi hallgatók
számára létrehozzunk egy intézeti képviselethez hasonló szervezetet külön választási körzettel, amely az
Alapszabály módosításával lehetségessé is válik. A választásokon mesterszakos hallgatók indulhatnának,
mivel a tapasztalatok alapján inkább ezt a képzést végzik el teljes képzési időben nemzetközi hallgatóink.
Természetesen az ő munkájukat is gondos előkészítés és képzés előzné meg, ugyanúgy, mint ahogy a
hsképzésen. 

REPREZENTATÍVOK
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hazai hallgatóinknak is részt kell venniük egy utánpótlásképzésen. 

Az említett programpont már a tavalyi terveim között is szerepelt, azonban a tapasztalatok azt mutatták,
hogy egy év nem elég arra, hogy egy teljesen új egységet hozzunk létre. Bár a külföldi hallgatók bevonása
az érdekképviseleti munkába elkezdődött, azonban ez a folyamat nem zökkenőmentes; ahogyan
tapasztaljuk a magyar hallgatók passzivitását, úgy néha őket is nehezebb motiválni.  Azonban ebben az
évben is már számos előrelépés valósult meg (referensi találkozók, City Challenge, Külügy Sarok és
nemzetközi programelemek a Bölcsész Napokon), aminek következtében remélhetőleg ők is ösztönözve
érzik magukat arra, hogy csatlakozzanak és aktívan kivegyék a részüket az érdekképviselet munkájából. A
tapasztalatok alapján az elsődleges cél nem az, hogy azonnal megválasztott képviselők legyenek, hanem
hogy megismerjék a Hallgatói Önkormányzat tagjait, munkáját és céljait. Remélhetőleg ősztől jobban
sikerül bevonni őket, szívesebben nyitnak ők is és mi is el tudjuk kezdeni (s folytatni) – akár csak kis, apró
lépésekben is – a közös munkát! 
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SZOCIÁLIS
BIZOTTSÁG
PABAR PETRA

Pabar Petra vagyok, harmadéves hallgató angol-spanyol
osztatlan tanárképzésen. Tanulmányaimat 2020-ban
kezdtem meg az Egyetemen, majd még abban a tanévben
csatlakoztam a Hallgatói Önkormányzathoz mint külügyi
referens, a Romanisztikai Intézeti Képviselet tagjaként. A
következő év tavaszán lehetőségem adódott a rendszeres
szociális pályázatok bírálására, amely után szociális és
közéleti referensként tevékenykedtem tovább.  
 
2022 májusában csatlakoztam a Szociális Bizottsághoz,
mint ifjúsági ügyért felelős bizottsági tag, ennek
köszönhetően szeptemberben ismét esélyem nyílt bírálni.
Ez újból egy meghatározó és tanulságos élmény volt.  Mivel
ezzel párhuzamosan elkezdtünk dolgozni különböző
jótékonysági eseményeken és terveken, biztos lettem
benne, hogy a jövőben is szeretném erősíteni a Bizottság
munkáját, amely meglehetősen rövid idő alatt közel került a
szívemhez.  
 
Idén februártól töltöm be a Bizottság elnökének pozícióját,
így esélyem nyílt a tavaszi bírálási időszakot levezetni. Ez
rengeteg új tapasztalattal gazdagított, amelyeket
megválasztásom esetén szeretnék kamatoztatni a
továbbiakban is. 

BEMUTATKOZÁS

PROGRAMPONTOK RÖVIDEN

Tájékoztatás:  Úgy gondolom, elengedhetetlen, hogy a pályázatokról kellő
tájékoztatásban részesüljenek az Egyetem hallgatói. Ennek megvalósítása
érdekében szeretném folytatni az “Adjuk le együtt a szoctámot” című
kezdeményezést, és a Gólyatáborban, illetve a tanévnyitó során megtartott
tájékoztatókat. Emellett pedig egy kisokos megvalósítását is elsődleges feladatként
szeretné kezelni a Bizottság.

Együttműködés: A Bizottság mindennapjaiban fontos szerepet tölt be a Karon
elérhető szervezetekkel, illetve a HÖK szervezetén belül pedig a szociális
referensekkel való kapcsolattartás.

Esélyegyenlőség: Fontos törekedni a különböző érzékenyítő programok
szervezésére, a szociális referensek megfelelő felkészítésére, illetve az
Esélyszoba üzemeltetésére.



Nélkülözhetetlen feladatot töltenek be a szociális referensek a Bizottság munkáját illetően, mivel a
hallgatók elsősorban őket keresik mellettünk a szociális ügyeket érintő kérdésekkel kapcsolatban. Így
elengedhetetlen, hogy megfelelő felkészítést biztosítsunk számukra, és megfelelően tudjanak válaszolni a
különböző pályázatokkal kapcsolatos kérdésekre, illetve, hogy segítséget tudjanak nyújtani akár nem
mindennapi esetekben is.  

SZOCIÁLIS REFERENSEK
EGYÜTTMŰKÖDÉS

A Bizottság legfőbb feladatai közé tartozik a szociális pályázatok bírálása. Hosszas folyamat eredménye
az, hogy megfelelő bírálói képzéssel átlátható és hatékony bírálás folyhasson, viszont tapasztalatim szerint
a hallgatók számára nem feltétlen átlátható teljes mértékben a pályázati kiírás, illetve a pályázat
leadásának menete.  Úgy gondolom, hogy a fennálló probléma mérséklése érdekében elengedhetetlen,
hogy a pályázatokról kellő tájékoztatásban részesüljenek az Egyetem hallgatói. Ennek megvalósítása
érdekében szeretném folytatni az “Adjuk le együtt a szoctámot” című kezdeményezést, és a
Gólyatáborban, illetve a tanévnyitó során megtartott tájékoztatókat.  

Emellett pedig egy a szociális referensi találkozón felvetett gondolat - kisokos - megvalósítását is
elsődleges feladatként szeretné kezelni a Bizottság. Terveink szerint a kisokos tartalmazni fog egy
útmutatót a rendszeres szociális támogatás leadásához, illetve kitöltéséhez. Továbbá szeretnénk beépíteni
a korábbi bírálók és a szociális referensek tanácsait is, amelyek útmutatásul szolgálnának arra, hogy
legjobb tudásunk szerint a hallgatók tudomására juttassuk mi az, amire mindenképp ügyelni kell és mely
dolgokat volna szükséges elkerülni a pályázat sikeres leadásának érdekében.  

TÁJÉKOZTATÁS

A Bizottság mindennapjaiban fontos szerepet tölt be a Karon elérhető szervezetekkel való kapcsolattartás.
Ennek célja az, hogy kölcsönösen segíthessük egymás munkáját. A hallgatók jóllétének biztosításában
különös szereppel bír a Kari Esélyegyenlőségi Bizottság és a Speciális Hallgatói Ügyeket Támogató Iroda.
Elsődleges feladatuk, hogy a speciális szükségletű hallgatók esélyegyenlőségét és támogatását
biztosítsák, így munkájuk szorosan kapcsolódik a Szociális Bizottság teendőihez is. Számtalan
kezdeményezés kapcsán nyújtanak segítséget számunkra, például az Esélyszoba üzemeltetésében, illetve
különféle érzékenyítő felkészítések és programok szervezésében. Szeretném, ha a továbbiakban is
hatékonyan tudnánk folytatni az együttműködést, és sokszínű, fontos témákat körülölelő rendezvényeket
valósíthasnánk meg.  

ESÉLYEGYENLŐSÉGI BIZOTTSÁG ÉS SPECIÁLIS
HALLGATÓI ÜGYEKET TÁMOGATÓ IRODA

1 7



Az Esélyegyenlőségi nap többek között arra szolgálna, hogy a hallgatók beleláthassanak a különböző
nehézségekkel élő személyek életébe, ellátogathassanak a minden őszi félévben megtartott jótékonysági
sütivásárra, valamint a Kari Esélyegyenlőségi Bizottság és a Speciális Hallgatói Ügyeket Támogató Iroda
által biztosított 

ESÉLYEGYENLŐSÉGI NAP

Úgy gondolom, a Bizottság életében fontos törekedni a különböző érzékenyítő programok szervezésére, a
szociális referensek megfelelő felkészítésére bizonyos helyzetek kezelésére, illetve az esélyszoba
üzemeltetésére. Szeretném szorosan tartani a kapcsolatot a Kari Esélyegyenlőségi Bizottsággal az
esélyszoba megfelelő működése érdekében, és a különböző programok szervezéséhez, amelyek a
hallgatók számára biztosítanának lehetőséget különféle érzékenyítő témákkal kapcsolatos kerekasztal-
beszélgetések megtekintésére. Ezt az eddig is tervben lévő, Esélyegyenlőségi Nap tematikájába is
szeretném beépíteni.

ESÉLYEGYENLŐSÉG

Szeretném lehetővé tenni a korábban már bevált érzékenyítő felkészítést a szociális referensek számára.
Ezen az alkalmon nem mindennapi helyzetek kezeléséről tanulhatnának, amikkel találkozhatnak hallgatói
érdekképviselőként, és amiknek megoldása fontos feladatunk volna. Ennek megvalósítása is a Kari
Esélyegyenlőségi Bizottság segítségével valósulna meg, szakemberek közreműködésével.  
 
Amennyiben bizalmat szavaztok nekünk, az eddig említett elképzelések minél hatékonyabb és
eredményesebb kivitelezése képezi majd a Bizottság jövőbeli munkájának fontos elemeit. 

ÉRZÉKENYÍTŐ FELKÉSZÍTÉS
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TANULMÁNYI
BIZOTTSÁG
LENTULAI MARTIN

Lentulai Martin vagyok, harmadéves angol-történelem
osztatlan tanárszakos hallgató. Tanulmányaimat 2020
őszén kezdtem, az ELTE BTK Hallgatói Önkormányzat
csapatában pedig 2021 óta vagyok jelen. Három éve a
gólyatáboromban találkoztam először a Hallgatói
Önkormányzat szervezetével, ami már akkor is nagyon
megtetszett családias légköre, valamint segítőkészsége
miatt. A pandémiás időszak rávilágított arra, hogy mekkora
segítség és támasz tud lenni a HÖK; így eldöntöttem, hogy
én is szeretnék segíteni és része lenni ennek a nagyszerű
közösségnek. 

HÖK-ös pályafutásomat az Angol-Amerikai Intézeti
Képviseletben kezdtem tanulmányi referensként. 2022 óta
a tanulmányi referensi pozíció mellett tanárképzési
referensi pozíciót is betöltök, valamint ősztől a Tanulmányi
Bizottság tagjaként is tevékenykedem, amelynek
vezetésére idén tavasszal kértek fel. 

BEMUTATKOZÁS

Átláthatóság: Véleményem szerint a tankörvezetői pályázat átláthatóságán sokat
javítana, ha kisebb módosítások mellett a pályázás a Neptun elektronikus
rendszeren keresztül történne.

Kapcsolatok és együttműködés: Fontosnak tartom, hogy az országos
együttműködések által megszerzett tudást kamatoztatni tudjam mind az Egyetem,
mind a hallgatói érdekképviselet életében. A másik kitűzött célom az, hogy a
tanulmányi referenseket ezekbe a projektbe bevonjam, ezzel is elősegítve szakmai
fejlődésüket.

Értékelés: A Hallgatói Önkormányzat illetve a Kar oktatóinak értékelése
elengedhetetlen a kiegyensúlyozott  együttműködés fenntartásához. 
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A legfontosabb dolog, amelynek átláthatóságán javítani szeretnék, az a tankörvezetői pályázat. Bár maga
a pályázat az elmúlt időszakban sokat fejlődött és reformálódott, úgy érzem, hogy az átláthatóságát
tekintve van még hova fejlődnie. A kiírásokra eddig emailen keresztül lehetett pályázni, elsősorban ezt
szeretném átalakítani. A cél az lenne, hogy a tankörvezetői pályázat - más pályázatokhoz hasonlóan - a
Neptun elektronikus rendszerén keresztül tudják leadni a hallgatók, ezzel is elősegítve mind a pályázók,
mind pedig a pályázatot bírálók munkáját. A pályázatok a kiírásnak megfelelően, valamint az űrlapon leírt
tevékenységek és hozzájuk csatolt igazolások alapján kerülnének elbírálásra. Bár az elmúlt időszakban
már változtattunk a pályázat kiírásán, úgy vélem további módosításokra szorul. Ez a cél az Egyetemi
Hallgatói Önkormányzattal együttműködve valósulna meg. 

ÁTLÁTHATÓSÁG

Az elmúlt időszakban a Tanulmányi Hivatallal szoros és jól működő viszonyt alakítottunk ki. A kölcsönös
bizalmat és támogatást továbbra is szeretném megőrizni és mélyíteni. A Tanulmányi Hivatal és a Hallgatói
Önkormányzat együttműködésének az elmúlt időszakban rengeteg eredménye volt, mint például a
tanulmányi ösztöndíj megreformálása, a gyakran ismételt kérdésekből összeállított dokumentum, valamint
a hallgatók részletesebb tájékoztatása a Neptun elektronikus rendszeren keresztül.  

KARI EGYÜTTMŰKÖDÉS 

Az idei évtől a Tanulmányi Akadémia tagja vagyok. Az említett kezdeményezés keretein belül olyan
felsőoktatást magába foglaló tanulmányi témákat érintünk, mint a kreditelismerés, a mobilitási ablak
kialakítása, szakmai gyakorlat és még sorolhatnám. Bízom benne, hogy az Akadémián megszerzett tudást
kamatoztatni tudom mind az Egyetem, mind a Hallgatói Érdekképviselet életében. A velük való jó viszonyt
szeretném továbbra is ápolni, illetve újabb tagok bevonásával bővíteni a létszámát. 

ORSZÁGOS EGYÜTTMŰKÖDÉS 

KAPCSOLATOK ÉS
EGYÜTTMŰKÖDÉS

A félév során a Kar tanulmányi referenseinek tartott workshopok tematizáláson mentek keresztül, amely
elősegítette, hogy a referensek mindig az aktuálisan történő eseményekről kapjanak átfogóbb tudást. Ezt a
tematizálást szeretném tovább folytatni, illetve fejleszteni, hogy a jövőre való tekintettel továbbra is
naprakészen állhassanak a tanulmányi referensek a hallgatók segítségére. A másik kitűzött célom az,
hogy a tanulmányi referenseket minél több projektbe vonjam be, amelyek elősegítik a szakmai
fejlődésüket. Gondolok itt a már említett Tanulmányi Akadémiára és a hallgatói visszajelzések
becsatornázására. 

SZERVEZETEN BELÜLI EGYÜTTMŰKÖDÉS 
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Az Önkormányzat fejlődését illetően az első és legfontosabb szempont a hallgatók által nyújtott
visszajelzés, amelyet egy nagyobb volumenű kérdőív segítségével valósítanánk meg. Ez a projekt a Kar
tanulmányi referenseinek, valamint az Elnökségnek a bevonásával valósulna meg. A kérdőív célja, hogy
felmérje a hallgatók elégedettségét a tanulmányi ügyeikkel és a Hallgatói Önkormányzat munkájával
kapcsolatban. A visszajelzést anonim módon tehetnék meg a hallgatók, amely segítené a HÖK fejlődését
és hozzájárulna az esetleges hibák javításához. A kérdőív két nyelven (magyar, angol) lenne kitölthető,
ezzel is elősegítve a HÖK és a Kar nemzetköziesítését. Véleményem szerint nagyon fontos, hogy
szervezetünk a folyamatos változások, illetve fejlődések során továbbra is a hallgatók érdekeit képviselje.
A kérdőív kitöltésére a tavaszi félévekben valósulna meg. 

HALLGATÓI VISSZAJELZÉSEK 
ÉRTÉKELÉS

A Félév Oktatója díj a kitűnő oktatók munkáját elismerő projekt lenne. Minden félévben, a tanszékek
hallgatói megszavazhatnák a félév oktatóit. A Díj az oktatók munkáját hivatott elismerni, illetve motiválni
őket a további szakmai munkájukban. A hallgatók félévente szavazhatnának kedvenc oktatóikra, alap-
osztatlan-, és mesterszakon egyaránt. A projekt kivitelezése még tervezési fázisban van, megvalósítása a
tanulmányi referensek bevonásával történne.  

FÉLÉV OKTATÓJA DÍJ
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TUDOMÁNYOS
BIZOTTSÁG
KAPÁS GÁBOR

Kapás Gábor vagyok, ötödéves magyar és történelem
tanárszakos hallgató. Az egyetemre 2018-ban nyertem
felvételt, a Hallgatói Önkormányzatban pedig 2019 óta
tevékenykedem. A Magyar Szakos Hallgatói
Érdekképviseletben közéleti referensi pozíciót töltöttem be
az elmúlt években, azaz különböző programok és
események szervezésében és lebonyolításában vettem ki a
részem, mint például a magyaros gólyasimogatók vagy az
egri és a pécsi magyaros kirándulás. Úgy gondolom, hogy
közéleti referensként fejlődött a kommunikációs, a
szervezői és a figyelemmegosztási képességem, valamint
nagyobb önállóságra is szert tettem, amit az elmúlt évben a
tudományos alelnökként, az ELTE BTK HÖK Tudományos
Bizottságának elnökeként is tudtam kamatoztatni.  

Úgy gondolom, hogy az elmúlt egy évben számos tervemet
sikerült megvalósítani. Azonban bőven maradtak még
ötletek, célok, projektek, amiket szeretnénk még
kivitelezeni, amennyiben bizalmat szavaztok nekünk. 

BEMUTATKOZÁS

PROGRAMPONTOK RÖVIDEN

Pályázatok: A pályázatok szélesek körben elérhetők legyenek a hallgatók
számára, minden kiírásnak angol nyelvű változata is készüljön.

Tájékoztatás: Különösen fontosnak tartom, hogy egyéb tudományos
ösztöndíjakról, lehetőségről is tájékoztassuk a hallgatókat. Ennek érdekében
szeretnénk szervezni egy online kampányt, aminek keretében a tudományos
lehetőségeket népszerűsítenénk.

Együttműködés: A jövőben szeretnék nagyobb hangsúlyt fektetni a
szakkollégiumokkal való együttműködésre. Továbbá tervben van egy szakmai
napot szervezése a referenseknek, ahol a kapcsolatépítés mellett sokkal nagyobb
betekintést nyerhetnének a pályázatok és a különböző programok, lehetőségek
világába.

Programok: A tavasszal megvalósult I. Trefort Hallgatói Konferenciát ismét
megszerveznénk hagyományteremtő céllal.  Terveink között szerepel, hogy a
Karrier Központ közreműködésével akár egy Karrier Napot szervezzünk, illetve
szeretnénk megvalósítani a Bölcsészek terepen neveztű programunkat.



A Tudományos Bizottság négy pályázatot gondoz: a Tudományszervezési és Kutatási Pályázatot (TKP), a
Tudományos Ösztöndíj Pályázatot (TÖP), továbbá a Honorácior és a Tutorálás pályázatokat.  

Az elmúlt egy évnek fontos célja volt, hogy pályázatainkat népszerűsítsük, ezáltal minél több hallgatót
elérjenek ezek a lehetőségek. A TKP-t megpályázó hallgatók száma ugrott meg legnagyobb számban az
elmúlt időszakban. Ezért a jövőben a TÖP, a Honorácior és a Tutorálás terjesztésére szeretnénk nagyobb
hangsúlyt fektetni. Ennek okán, például a Honorácior és a Tutorálás angol kiírása már a jelenlegi
tanévben, ősztől pedig a TÖP angol nyelvű kiírása is elérhető lesz, hogy a külföldi hallgatók számára is
könnyen hozzáférhetővé tegyük pályázatainkat.

Kiemelt projektünk a TKP megreformálása. Terveink között szerepel, hogy magasabb anyagi támogatást
biztosíthassunk, például külföldi kutatóút vagy konferencia-részvétel esetén. Szeretnénk egy külön
kategóriát kialakítani Európán kívüli kutatóutak támogatására is. Ugyanakkor céljaink között szerepel, hogy
támogassuk a rangos tudományos folyóiratokban megjelent hallgatók és doktoranduszok publikációit is,
ezzel is ösztönözve őket a tudományos életbe történő bekapcsolódásba.  

A megreformált TKP kiíráshoz pedig tervezünk mintapályázátokat is elkészíteni, ezzel is segítve a
pályázás menetét, elkerülve, hogy formai hibák miatt essenek el a hallgatók a támogatástól. 

PÁLYÁZATOK

Az általunk gondozott pályázatok mellett különösen fontosnak tartom, hogy egyéb tudományos
ösztöndíjakról, lehetőségről is tájékoztassuk a hallgatókat. Ezért 2022 őszén a Bizottság egy újabb
tisztséggel bővült, egy pályázatokért felelős bizottsági taggal, akinek az egyik fő feladata, hogy figyelje
például az EHÖK, az Egyetem, továbbá más releváns intézmények oldalait és összegyűjtse a hallgatók
számára is hasznos pályázatokat, ösztöndíjakat, egyéb lehetőségeket. Ezeket a lehetőségeket 
 megosztjuk az ELTE BTK HÖK és az ELTE BTK HÖK Tudományos Bizottság Facebook-oldalán. Célunk,
hogy a jövőben nagyobb elérést kapjanak ezek a posztok. Főleg a Bizottság Facebook-oldalának meglétét
szeretnénk terjeszteni, mivel itt szűrten, kimondottan a tudományos lehetőségekről tájékozódhatnak a
hallgatók.  

Továbbá az új bizottsági tag feladatai közé tartozik az ELTE BTK Állásajánlatok Facebook-csoport
kezelése is, ahol bölcsész-specifikus állásokról tájékozódhatnak az érdeklődők. Szeretnénk ezen csoport
létezését is több hallgatóhoz eljuttatni, hogy ezzel is segítsük hallgatótársaink mindennapjait.  

Terveim között szerepel továbbá, hogy a következő tanévben egy online kampányt szervezzünk, aminek
célja többek között a tudományos lehetőségek népszerűsítése és a tudományos életbe történő
becsatlakozás szorgalmazása lenne. A kampánynak fontos elemét képezné többek között a Karon
működő diákkörök, műhelyek, kutatócsoportok bemutatása. Ugyanakkor kutatást segítő tájékoztató
anyagokat is megosztanánk felületeinken. Személy szerint kiemelten fontosnak tartom, hogy a különböző
kutatások etikai kérdéseiről is szélesebb tájékoztatást kapjanak a hallgatók. 

TÁJÉKOZTATÁS 
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Egy éve fontos célkitűzésem volt, hogy a Bizottság saját programok szervezésével is segítse a Kar
tudományos életének fejlődését. Úgy gondolom, hogy ezen a téren sikerült előrelépéseket tenni. Első
eseményünk a 2022 szeptemberében megrendezésre kerülő Tudományos hét volt, ahol például
tájékoztatókon, illetve diákkörös börzén is részt vehettek az érdeklődők. A Tudományos hetet 2023
szeptemberében is meg szeretnénk újra szervezni, kibővített programokkal, hatékonyabb promócióval.  

Az ELTE BTK Doktorandusz Önkormányzattal közösen idén márciusban került megrendezésre az I.
Trefort Hallgatói Konferencia, ami számos hallgatónak lehetőséget biztosított, hogy bemutathassa témáját.
Szeretném, ha ez a konferencia hagyományteremtő lenne és a jövőben minden évben megrendezésre
kerülne.  

Májusban a Bölcsész Napok 0. napját, a BölcsÉlet Napját szerveztünk, aminek célja a különböző bölcsész
lehetőségek bemutatása volt. Szeretnénk a programot jövőre átalakítani. Terveink között szerepel, hogy a
Karrier Központ közreműködésével akár egy Karrier Napot szervezzünk a Trefort-kertbe, hogy a
hallgatókat pályaválasztásuk során is jobban segítsük. 

Egyik új programötletünk a Bölcsészek terepen nevet viseli. Ennek a programsorozatnak a lényege, hogy
különböző múzeumokba, levéltárakba, kulturális intézményekbe szervezzünk látogatásokat, amik során a
résztvevő hallgatók a ’színfalak’ mögé is betekintést nyerhetnének. 

PROGRAMOK 
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A Bizottság munkájának szerves része más egyetemi szervekkel, bizottságokkal való kapcsolattartás és
együttműködés. Úgy gondolom, hogy az elmúlt egy évben sikerült ezeket a kapcsolatokat elmélyíteni.
Viszont a jövőben szeretnék nagyobb hangsúlyt fektetni a bölcsészek számára releváns
szakkollégiumokkal való együttműködésre, hiszen például az Eötvös Collegium fontos színhelye a
hallgatók tudományos életének. Örülnénk, ha egy aktívabb kapcsolat tudna kialakulni, hogy egymás 
 segítésével még hatékonyabban támogathassuk a hallgatókat. 

Az elmúlt egy évben a HÖK tudományos és a pályázatos referenseivel is sikerült szorosabbá tenni az
együttműködést. Azonban úgy gondoljuk, hogy van még hely a fejlődésre. Ezért a Kulturális és
Sportbizottsággal közösen egy szakmai napot szeretnénk szervezni a referenseknek, ahol a
kapcsolatépítés mellett sokkal nagyobb betekintést nyerhetnének a pályázatok és a különböző programok,
lehetőségek világába. Kiemelten fontosnak tarjuk a referensek képzését, hiszen szakos szinten őket
keresik fel a legtöbbször a hallgatók. 

EGYÜTTMŰKÖDÉS 



Reméljük, hogy közel érzitek magatokhoz törekvéseinket és terveinket. Fő feladatunknak tekintjük, hogy a  
lehető legjobban képviseljük a hallgatói igényeket, problémákat és érdekeket az egyetemi közösségben,
ezzel is biztosítva egy sikeres és kiegyensúlyozott oktatási környezet létrejöttét.  A célunk, hogy erős és
összetartó közösséget építsünk, ahol minden hallgatónak lehetősége van kibontakoztatni tehetségét és
elérni céljait. Elkötelezettek vagyunk a pozitív változások elősegítése és a hallgatói élmény folyamatos
javítása iránt. Amennyiben bizalmat szavaztok csapatunknak, mindent meg fogunk tenni annak
érdekében, hogy munkán során mind a ti, mind pedig a Kar érdekeit szem előtt tartsuk.

ZÁRÓ GONDOLATOK

ELŐRE IS KÖSZÖNJÜK A BIZALMAT
ÉS A TÁMOGATÁST!


